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ڈ   ژ ژ   ڑ   ڑک   ک   ک ک   گگ   گ گ   ڳبر

In the name of Allah, the Merciful, the Compassionate
“The likeness of those who spend their wealth in the Way of Allah, is as 
the likeness of a grain (of corn); it grows seven ears, and each ear has a 
hundred grains. Allah gives manifold increase to whom He pleases. And 

Allah is All-Sufficient for His creatures needs, All-Knower”



From the sayings of His Majesty 
King Hamad bin Isa Al Khalifa
the King of the Kingdom of Bahrain, may Allah protect and preserve him

«We live in the Kingdom of Bahrain in a developed and interconnected 
civil society based on fraternity and mutual respect. Through individuals, 
associations, and civil society institutions, we achieve our national goals in their 
finest forms, each in their respective fields. The role of government institutions 
is to support and reinforce these efforts.».

من أقوال صاحب الجلالة
الملك حمد بن عيسى آل خليفة

ملك مملكة البحرين المعظم -حفظه الله ورعاه-

نعيــش فــي مملكــة البحريــن فــي مجتمــع مدنــي متطــور ومترابــط وقائــم علــى التآخــي 
ــق  ــي نحق ــع المدن ــات المجتم ــات ومؤسس ــراد والجمعي ــال الأف ــن خ ــادل، وم ــرام المتب والاحت
المؤسســات  دور  ويكــون  اختصاصــه،  مجــال  فــي  كل  صورهــا،  بأرقــى  الوطنيــة  أهدافنــا 

الحكوميــة مســانداً وداعمــاً لذلــك.
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من أقوال صاحب السمو الملكي
الأمير سلمان بن حمد آل خليفة

ولي العهد نائب القائد الأعلى رئيس مجلس الوزراء

وحدتنا في قوتنا وقوتنا ليست قوة فرد واحد بل قوة وطن واحد.

From the sayings of His Royal Highness 
Prince Salman bin Hamad Al Khalifa, 
The Crown Prince, Deputy Supreme Commander, and Prime Minister

«Our unity is our strength, and our strength is not the strength of an individual 
but the strength of one nation.»

5

BA
H

RA
IN

 PH
ILA

N
TRO

PIC
 SO

C
IETY - A

CTIV
ITY 20

23



ــا محمــد وعلــى آلــه وصحبــه أجمعيــن أمــا  الحمــد للــه رب العالميــن، والصــاة والســام علــى أشــرف الأنبيــاء والمرســلين ، نبين
بعــد انطلاقــا مــن حــرص مجلــس إدارة الجمعيــة علــى مبــدأ الشــفافية والإفصــاح بنشــر النتائــج المحققــة فهــا هــي تقــدم لكــم 
تقريرهــا الســنوي للعــام )2023 م - 1445هـــ ( لاطلاعكــم علــى ثمــرة دعمكــم ومــا تحقــق مــن أعمــال ومنجــزات، ومــا قدمتــه 
للمســتفيدين مــن مســاعدات وبرامــج وأنشــطة، ولــم تكــن هــذه الثمــار لتتحقــق لــولا فضــل اللــه أولًا ثــم دعــم قيادتنــا الرشــيدة 

و دعــم أهــل الخيــر والإحســان مــن أمثالكــم ، فللجميــع الشــكر ووافــر التقديــر والعرفــان .

المقدمة
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Praise be to Allah, the Lord of all worlds, and may peace and blessings be upon the noblest of prophets and 
messengers, our Prophet Muhammad, and upon his family and all his companions.

After expressing gratitude, the Board of Directors of the Association, in line with the principles of transparency 
and disclosure, presents its annual report for the year (2023 AD - 1445 AH). This report aims to keep you 
informed about the results achieved through your support, the accomplishments, and the assistance 
provided to beneficiaries in terms of aid, programs, and activities. These achievements would not have 
been possible without the grace of Allah first and the support of our wise leiders and the generosity of 
benevolent individuals like yourselves. To everyone, our sincere thanks and appreciation.

Introduction
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جمعيــة خيريــة انســانية تســاهم فــى تحقيــق الاســتقرار الاجتماعــي وتحفــظ كرامــة المســتفيد مــن خــال تقديــم خدمــات انســانية واجتماعيــة 
وتنمويــة بعمــل مؤسســي منظــم وتقنيــات حديثــة ، وتعتبــر مــن اوائــل الجمعيــات الخيريــة  بمملكــة البحريــن حيــث تأسســت عــام 1979م. وصــدر 

قــرار ترخيصهــا مــن وزارة العمــل والشــؤون الاجتماعيــة تحــت رقــم 1979/49م بتاريــخ 2 محــرم 1400 هـــ الموافــق 1979/11/23.
وبدأت الجمعية نشاطها عام 1400هـ - 1980م. وتمّ تجديد تسجيلها وفق القرار الوزاري رقم 2 لسنة 1991م.

نبذة عن الجمعية

روئيتنا:
أفضــل  تقديــم  فــي  الريــادة 
والخيريــة  الإنســانية  الخدمــات 
مــع  والتعــاون  بالانفتــاح 
الجمعيــات الخيريــة والإنســانية.

رسالتنا:
المحتاجــة  الأســر  مســاعدة 
جميــع  فــي  والمتعففــة 
ــة والإنســانية. المجــالات الخيري

أهدافنا:
 تقديم العون لجميع المستحقين والمتعففين.

الصحيــة  القطاعــات  تنميــة  فــي   �المســاهمة 
البحرينــي. المجتمــع  فــي  والتعليميــة 

والنســاء  للأطفــال  العــون  يــد  وتقديــم   �التوعيــة 
الســن. وكبــار  والشــباب 

 مساعدة الفئات المحتاجة في المجتمع.
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The Society is a humanitarian charity that aims to contribute to social stability and preserve the dignity of beneficiaries 
by providing human, social, and developmental services through organized institutional work and modern technologies. 
It is considered one of the earliest charitable associations in the Kingdom of Bahrain, established in 1979. Its license was 
issued by the Ministry of Labor and Social Affairs under number 1979/49M on 2nd Muharram 1400 AH, corresponding 
to November 23, 1979. The association commenced its activities in 1400 AH - 1980 AD and its registration was renewed 
according to Ministerial Resolution No. 2 of the year 1991.

The Society in Brief

Our Vision:
Leadership in providing 
the best humanitarian 
and beneficiary services 
through openness and 
cooperation with other 
charity and humanitarian 
societies.

Our Message:
Assisting needy and 
chaste families in all 
charity and humanitarian 
aspects.

Our Objectives:
 �Providing assistance to all eligible and 
beneficiaries.
 �Contributing to developing health and 
education in Bahraini.
 �Encouraging Awareness and proving 
assistance to children, women, young 
people and to the elderly.
 �Assisting Society’s needy categories.
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السيد فوزي أحمد كانو

Mr. Fawzi A. Kanoo
رئيس مجلس الادارة

Chairperson of the Board of Directors

السيد عدنان أحمد يوسف

Mr. Adnan Ahmed Yousof
رئيس لجنة تمويل بناء المقر

 Chairman of the headquarters
construction financing committee

السيد عارف صالح جمشير

Mr. Aref S. Jamsheer

نائب الأمين المالي
رئيس لجنة الترميم وصيانة المباني

Deputy Treasurer, Chairperson for Home
Renovation and Maintenance Committee

د. توفيق عبدالرحمن المؤيد

Dr. Tawfeeq A. Al-Moayyed
نائب رئيس مجلس الادارة

Vice - Chairperson

السيد شوقي علي فخرو

Mr. Sawqi A. Fakhro
رئيس لجنة الاستثمار وتنمية الموارد

 Member of the Board of Directors and
 Chairperson of the Investment & Resources

Development Committee

د. حسن إبراهيم كمال

Dr. Hassan I. Kamal
الأمين العام

Secretary General��

د. رياض صالح الساعي

Dr. Riyadh S. Al-Saei
رئيس لجنة الطالب الجامعي

 Member of the Board of Directors and
Charmin of the Undergraduate Committee

السيد وائل علي سيار

Mr. Wael A. Sayar
الأمين المالي 

Treasurer

ــم انتخابهــم  ــن أعضائهــا لمــدة ســنتين، ويت ــة بي ــة العمومي ــا عشــر عضــواً تنتخبهــم الجمعي ــة ويتكــون مــن اثن ــة للجمعي هــو الســلطة التنفيذي
ــراع الســري المباشــر. بالاقت

مجلس الإدارة
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السيدة فريال عبدالله ناس

Mrs. Feryal A. Nass
رئيسة اللجنة النسائية

 Member of the Board of Directors;
Chairperson of the Women`s Committee

السيد جاسم محمد الشيخ

Jassim M. Al-Shaikh
رئيس لجنة الحج و العمرة

 Chairperson of the Hajj & Umra
Committee

السيد جلال محمد جلال

Jalal M. Jalal
عضو مجلس الإدارة

Member of the Board of Director

السيد سمير عبدالله ناس

Sameer A. Nass
عضو مجلس الإدارة

Member of the Board of Directors

السيد محمد علي أجور

Mr. Mohammed A. Ajoor
رئيس لجنة الرعاية والخدمات الاجتماعية

 Member of the Board of Directors,
 Chairperson of the Social welfare and

Services Committee

The Board of Directors is the executive authority, and it consists of 12 members elected by the General Assembly from 
among the Society’s member for a period of two years. Election is made by direct secret ballot.

The Board of Directors
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وضعــت اللجــان العاملــة بجمعيــة البحريــن الخيريــة ضمــن  أولوياتهــا فئــة غاليــة مــن الاســر 
ــم  ــم واليك ــا بأمره ــا خاصً ــت اهتمامً ــث اول ــة حي ــية الخاص ــا المعيش ــا ظروفه ــوزة  له المع

بعــض مــن انشــطة لجــان الجمعيــة العاملــة خــال العــام المنتهــي 2023م

The working committees of the Bahrain Charity Society have prioritized 
a valuable category of needy families with unique living conditions. They 
have shown deep concern for their affairs. Here are some activities of the 
working committees of the association during the concluded year 2023.
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Achievements of the Working 
Committees in 2023

اللجان العاملة 2023م



ــد والســيدة فيكــي معــوض والســيد نبيــل أجــور ، والســيد  ــة كلًا مــن  الســيد طــال توفيــق المؤي برئاســة الســيد محمــد علــي أجــور ، وعضوي
ــر ، والمهندســة ســهير بوخمــاس.  جاســم القصي

عملــت اللجنــة خــال عــام 2023م علــى تجديــد البحــث الاجتماعــي للحــالات التــي تســتلم مســاعدات شــهرية وموســمية بشــكل دوري بالإضافــة 
إلــى اســتلام الطلبــات الجديــدة علــى مــدار العــام وإعــداد التقاريــر الخاصــة بهــا واتخــاذ القــرارات النهائيــة بشــأنها ، كمــا قامــت اللجنــة خــال هــذه 
ــة  ــة )الحقيب ــد مــن المســاعدات للأســر المحتاجــة والمتعففــة، كالمســاعدات الشــهرية والموســمية، والمســاعدات العيني ــم العدي ــرة بتقدي الفت
المدرســية وكســوة الشــتاء وكوبونــات رمضــان وكســوة العيديــن والأضاحــي(، والمســاعدات المقطوعــة )عــاج، زواج، مســاعدات دراســية( 

وغيرهــا.  

Chaired by Mr. Mohamed Ali Ajour, with membership of Mr. Talal Tawfeeq Al-Mouaid, Mrs. Vicky Mouawad, Mr. Nabil 
Ajour, Mr. Jassem Al-Qaseer, and Engineer Soheir Bokhmas.
During the year 2023, the committee worked on renewing the social research for cases receiving monthly and seasonal 
assistance regularly. Additionally, they processed new applications throughout the year, prepared reports, and made final 
decisions regarding them. During this period, the committee provided various forms of assistance to needy and deprived 
families, including monthly and seasonal aid, in-kind assistance (school bags, winter clothing, Ramadan vouchers, clothing 
for Eid, and sacrificial meat), lump-sum assistance (medical treatment, marriage, educational aid), and more.

لجنة الرعاية والخدمات الاجتماعية

Committee for Care and Social Services
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ويتــرأس اللجنــة د. حســن إبراهيــم كمــال كمــا تضــم اللجنــة فــي عضويتهــا الســيد علــي وائــل ســيار، والمهنــدس 
ــت  ــيد ثاب ــر ، والس ــف  مط ــه يوس ــيد عبدالل ــة، والس ــه خليف ــد الل ــي عب ــتاذ عل ــر، والأس ــن باق ــر حس ــه باق ــد الل عب
محمــد الشــروقي ، د. انيســة فخــرو ، د. عبداللــه محمــد الصــادق ، د. عيســي جاســم ســيار ، ، والســيد فيصــل حســن 
كمــال، والدكتــور هشــام دفتــر دار ، والدكتــوره سهـــــير المهنــدي ، والســيد جاســم عــارف جمشــير  والأســتاذ ســليم 

مصطفــي بودبــوس.                                              
ــرات  ــدار النش ــى إص ــة إل ــة بالإضاف ــن الخيري ــة البحري ــن مجل ــن م ــدار عددي ــام 2023م  بإص ــال ع ــة خ ــت اللجن قام
والكتيبــات التــي تبــرز أهــداف وأنشــطة الجمعيــة ، كمــا قامــت اللجنــة بأرشــفة فعاليــات وأنشــطة اللجــان حســب 

ــر والعطــاء. ــذل الخي ــاد الوطنيــة، والمناســبات الاجتماعيــة ومواســم ب اختصــاص كل لجنــة لا ســيما فــي الأعي
كما تقوم اللجنة بالإشراف على الموقع الإلكتروني للجمعية وتزويده بالمواد الإعلامية وتحديثه أولًا بأول.

Dr. Hassan Ibrahim Kamal chairs the committee, Other members include Mr. Ali Wael Sayar, Engineer Abdullah Baqer 
Hassan, Mr. Ali Abdullah Khalifa, Mr. Abdullah Yousif Matar, Mr. Thabet Mohammed Al-Sharoqi, Dr. Anisa Fakhro, Dr. Abdullah 
Mohammed Al-Sadiq, Dr. Issa Jassim Sayar, Mr. Faisal Hassan Kamal, Dr. Hisham Daftar Dar, Dr. Soheir Al-Muhendi, Mr. 
Jasim Aaref Jamshir, and Mr. Slim Mustafa Bodbos.
During the year 2023, the committee issued two editions of the Bahrain Charity Magazine, in addition to publishing 
newsletters and booklets highlighting the goals and activities of the association. The committee also archived the events 
and activities of the committees, especially during national holidays, social occasions, and seasons of charity and giving. 
The committee oversees the association›s website, providing it with media materials and updating it regularly.

لجنة العلاقات العامة والإعلام الخيري

Committee for Public Relations and Charity Media
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برئاســة  الاســتاذة فريــال نــاس وعضويــة كل مــن :  الســيدة وفــاء العمــادي نائبــة الرئيــس ،والســيدة 
بــدور إبراهيــم الســعد، والســيدة ســونيا قمبــر، والســيدة وداد نــاس والســيدة ناديــة الجــار. 

أولــت هــذه اللجنــة خــال العــام 2023م اهتمامــاً كبيــراً بمتابعــة جميــع حــالات النســاء المســجلات فــي 
كشــوفات الجمعيــة، والوقــوف علــى مشــاكلهن وتقديــم الدعــم الــازم لهــن لحلهــا وتجاوزهــا .

حيــث عملــت علــى إقامــة العديــد مــن المحاضــرات والــدورات التثقيفيــة التــي تناولــت الجانــب الصحــي 
والنفســي وذلــك مــن أجــل زيــادة الوعــي فــي هذيــن الجانبيــن لديهــن.

ــاركة  ــش (بمش ــري قري ــي خي ــور صباح ــة )فط ــل إقام ــن أج ــب م ــيق والترتي ــة بالتنس ــت اللجن ــا قام كم
حاشــدة مــن ســيدات المجتمــع البحرينــي حيــث تــم تخصيــص ريعــه للأســر المتعففــة والمكفولــة مــن  
قبــل الجمعيــة وتمــت  المشــاركة فــى معــرض الثريــا للجمــال والاناقــة وايضــاً عــاد ريعــه لاعمــال البــر 

ــة. والاحســان داخــل الجمعي

اللجنة النسائية

Headed by Mrs. Ferial Nas, with the membership of Mrs. Wafaa Al-Imadi as Vice President, Mrs. Badour Ibrahim Al-Saad, 
Mrs. Sonia Qamber, Mrs. Widad Nas and Mrs. Nadia Al Jaar.
During the year 2023, this committee showed significant interest in monitoring all cases of women registered in the 
association›s records. They addressed the issues facing these women and provided necessary support to resolve and 
overcome them. The committee organized numerous lectures and educational courses covering health and psychological 
aspects to increase awareness in these areas. Additionally, the committee coordinated and arranged the «Morning Charity 
Breakfast Quraish,» which saw substantial participation from Bahraini women. The proceeds were allocated to support 
needy families sponsored by the association. The committee also participated in the Thurya Exhibition for beauty and 
elegance, dedicating its proceeds to charitable and benevolent activities within the association.

Women´s Committee
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ــيد  ــة، والس ــد الخاج ــب أحم ــور  وهي ــن : الدكت ــة كلٌ م ــير وعضوي ــح جمش ــارف صال ــتاذ ع ــة  الاس برئاس
ــير  . ــارف جمش ــد ع ــيد حم ــر ، والس ــوب العام ــد يعق ــدس خال ــوة، والمهن ــه بوخ ــد الل ــن عب حس

قامــت هــذه اللجنــة خــال العــام 2023م   بمتابعــة طلبــات ترميــم البيــوت الآيلــة للســقوط والمتضــررة 
ــات الاجتماعيــات بالجمعيــة والنظــر فيهــا  مــن ميــاه الأمطــار، بمراجعــة التقاريــر المرفوعــة مــن الباحث
وتحديــد البيــوت الأكثــر تضــرراً والمتهالكــة تمهيــداً إلــى تقديــم المســاهمة لترميمهــا، وإعــادة تأثيثهــا 

بالكامــل، وتوفيــر العديــد مــن الأجهــزة الكهربائيــة للأســر المحتاجــة. 

Headed by Mr. Aaref Saleh Jamshir, with the membership of Dr. Waheeb Ahmed Al-
Khajah, Mr. Hassan Abdullah Boukhowa, Engineer Khaled Yaqoob Al Amer, and Mr. 
Hamad Aaref Jamshir.
During the year 2023, this committee followed up on requests for the restoration 
of houses prone to collapse and damaged by rainwater. They reviewed reports 
submitted by social researchers in the association, identified the most severely 
affected and dilapidated houses, and contributed to their restoration. The committee 
also furnished these houses completely and provided various electrical appliances for 
needy families.

لجنة ترميم وصيانة البيوت

Housing Restoration
& Maintenance Committee
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Chaired by Mr. Shouqi Ali Fakhro, a board member, with the membership of Mr. Fouad Ali 
Taqi as Vice President, Mr. Mohammed Jasim Sayyar, Mr. Talal Fawzi Kano, Mr. Salman Adnan 
Kamal, Mr. Ibrahim Mohammed Ahmadi, Mr. Aaref Saleh Jamshir, Mr. Naif Nasser Abdulrahim, 
Mr. Hussein Ali Taqi, Mr. Nizar Jasim Jamshir, and resource development advisor Mr. Adnan 
Ahmed Yousuf.
During the year 2023, this committee studied numerous proposals for investment projects 
that would benefit the association.
The committee is also focusing on enhancing current investment portfolios to increase 
revenues.

Investment and Resource
Development Committee

ــي  ــؤاد عل ــيد ف ــن الس ــة  كلٌ م ــس الإدارة، وعضوي ــو مجل ــرو عض ــي فخ ــوقي عل ــتاذ  ش ــة الاس ــرأس اللجن وي
تقــي نائــب الرئيــس ، والســيد محمــد جاســم ســيار، والســيد طــال فــوزي كانــو، والســيد ســلمان عدنــان كمــال، 
والســيد إبراهيــم محمــد أحمــدي، ، الســيد عــارف صالــح جمشــير، الســيد نايــف ناصــر عبدالرحيــم، والســيد حســين 

علــي تقــي، والســيد نــزار جاســم جمشــير  ومستشــار تنميــة المــوارد باللجنــة الســيد عدنــان أحمــد يوســف. 
قامــت هــذه اللجنــة خــال العــام 2023م  بدراســة العديــد مــن المقترحــات لمشــاريع اســتثمارية يعــود نفعهــا 

علــى الجمعيــة، وتعمــل علــى تطويــر المحافــظ الاســتثمارية الحاليــة لزيــادة الإيــرادات. 

لجنة الاستثمار وتنمية الموارد
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ــب الرئيــس،  ــد نائ ــة كل مــن :  الســيد عبدالمنعــم محمــد العي ــاض الســاعي  وعضوي ــور  ري برئاســة  الدكت
والدكتــور  طــارق أحمــد عبدالغفــار الشــيباني، والســيد فــاروق نجــاد الأتاســي، والســيد راشــد عبدالرحيــم . 
أولــت اللجنــة اهتمامــاً كبيــراً بدعــم الطلبــة الجامعييــن المتفوقيــن ، لإتمــام متطلبــات الجامعــة وســد 
حاجتهــم ومتابعــة تحصيلهــم العلمــي وتشــجيعهم وتحفيزهــم نحــو التفــوق والنجــاح والتخــرج حتــى 
يكونــوا فــي أتــم الاســتعداد لدخــول ســوق العمــل والانخــراط فيــه، وقــد تــم توقيــع مذكــرة تفاهــم بيــن 

ــرض .  ــذا الغ ــات له ــة للبن ــة الملكي ــة والجامع الجمعي
تقديم الدعم المعنوي و المساعدات المالية للطلبة المحتاجين . 

الترتيب لعقد عدة مذكرات تفاهم مع عدة جامعات أخرى. 

Chaired by Dr. Riyadh Al-Saie, with the membership of Mr. Abdel-Monem Mohamed Al-
Eid، vice president, Dr. Tarek Ahmed Abdelghaffar Al-Shaibani, Mr. Farouk Njad Al-Atassi, 
and Mr. Rashid Abdul Rahim.
During the year 2023, the committee showed significant interest in supporting outstanding 
university students. They aimed to fulfill the university requirements, address their needs, 
monitor their academic achievements, and encourage and motivate them towards 
excellence and success until their graduation. A memorandum of understanding was 
signed between the association and the Royal University for Women for this purpose. 
The committee provided moral support and financial assistance to needy students and 
arranged several memoranda of understanding with other universities.

لجنة الطالب الجامعي

University Student Committee
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برئاســة الاســتاذ جاســم محمــد الشــيخ وعضويــة كل مــن : الشــيخ 
ــيد  ــي، والس ــف العبيدل ــامية يوس ــيدة س ــيخ، والس ــم الش ــن قاس حس

خليــل محمــد بوحجــي. 
والمســجلة  المتعففــة  الأســر  مــن  باختيــار مجموعــة  اللجنــة  قامــت 
ــب ســفرهم  ــت بتحمــل نفقاتهــم بالكامــل وترتي ــث تكفل ــة حي بالجمعي

إلــى المملكــة العربيــة الســعودية لأداء مناســك العمــرة.

Chaired by Mr. Jasim Mohammed Al-Shaikh, with the 
membership of Sheikh Hassan Qasim Al-Shaikh, Mrs. Samia 
Yousif Al-Obeidli, and Mr. Khalil Mohammed Bouhaji.
The committee selected a group of financially needy 
families registered with the association and fully covered 
their expenses for performing Umrah in the Kingdom of 
Saudi Arabia.

لجنة الحج والعمرة

Hajj and Umrah Committee
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ــن  ــة البحري ــر، نجحــت جمعي ــة لشــركاء الخي بفضــل العطــاء الســخي والمســاهمة الوطني
الخيريــة فــي توزيــع 6000 وجبــة متميــزة ضمــن مشــروع إفطــار صائــم، والتــي أطلقتهــا 

الجمعيــة قبــل حلــول الشــهر الفضيــل.

Thanks to the generous contributions and national participation of 
charitable partners, Bahrain Charity successfully distributed 6000 
distinguished meals as part of the Iftar for the fasting project, launched by 
the association before the arrival of the holy month.

البحرين الخيرية وزعت وجبات الإفطار
على الصائمين

Bahrain Charity distributed Iftar 
meals to the fasting individuals.
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تزامناً مع الحملة الوطنية لدعم ضحايا الزلزال ، جمعية البحرين الخيرية تجمع التبرعات العينية.
بنــاءً علــى توجيهــات جلالــة الملــك حمــد بــن عيســى آل خليفــةَ ملــك البــاد  المعظــم   بتقديــم مســاعدات إنســانية إغاثيــة عاجلــة لدعــم ضحايــا 
الزلــزال فــي تركيــا وســوريا لمســاعدتهم فــي محنتهــم والتخفيــف مــن مصابهــم الاليــم ، ودعــوة ســمو الشــيخ ناصــر بــن حمــد آل خليفــة ممثــل 
 جلالــة الملــك للأعمــال الإنســانية ورئيــس مجلــس امنــاء المؤسســة الملكيــة للاعمــال الانســانية بفتــح بــاب التبــرع لدعــم  الأشــقاء فــي ، 
تركيــا وســوريا، و تــم التواصــل مــع المتبرعيــن الكــرام والــذي وصــل عددهــم قرابــة 150 متبــرع مــن اهــل البحريــن الكــرام وقــد تــم بحمــد اللــه 

ــات الضروريــة والاساســية وارســالها .  تعالــى تجميــع مجموعــة كبيــرة مــن المعون

جمع التبرعات لضحايا الزلزال ) سوريا وتركيا(
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In alignment with the national campaign to support earthquake victims, Bahrain Charity Association is collecting in-kind 
donations. Following the directives of His Majesty King Hamad bin Isa Al Khalifa to provide urgent humanitarian aid to 
support earthquake victims in Turkey and Syria, Bahrain Charity responded to the call from His Highness Sheikh Nasser 
bin Hamad Al Khalifa, the Representative of His Majesty the King for Humanitarian Work and Chairman of the Board 
of Trustees of the Royal Humanitarian Foundation, to open the door for donations to support our brothers in Turkey 
and Syria. Through the generous contributions of around 150 donors from the esteemed people of Bahrain, a significant 
amount of essential aid has been collected and sent.

Fundraising for Earthquake Victims (Syria and Turkey)
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اســتفاد عــدد مــن الطالبــات المتفوقــات بالجامعــة الملكيــة للبنــات مــن المنــح الدراســية الجزئيــة المقدمــة مــن قبــل لجنــة الطالــب الجامعــي 
التابعــة لجمعيــة البحريــن الخيريــة وذلــك يأتــي ضمــن اطــار مذكــرة التفاهــم الموقعــة بيــن جمعيــة البحريــن الخيريــة والجامعــة الملكيــة للبنــات 
الهادفــة لدعــم الطالبــات الجامعيــات المتفوقــات واللاتــي هــن بحاجــة الــى دعــم مالــي لاتمــام دراســتهن الجامعيــة وكذلــك خدمــة للمبــادرات 
التعليميــة الرائــدة المحققــة لاهــداف التنميــة المســتدامة للمواطــن البحرينــي وتحقيقــا للرؤيــة الاقتصاديــة والتحديثيــة لصاحــب الســمو الملكي 

الاميــر ســلمان بــن حمــد ال خليفــة ولــي العهــد نائــب القائــد الأعلــى رئيــس مجلــس الــوزراء الموقــر لعــام 2030م. 

لجنة الطالب الجامعي بجمعية البحرين الخيرية تقدم المنح الدراسية 
لأبناء الأسر المتعففة

26
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A number of high-achieving female students at the Royal University for Women benefited from partial scholarships 
provided by the University Student Committee at Bahrain Charity. This initiative is part of a memorandum of understanding 
signed between Bahrain Charity and the Royal University for Women, aimed at supporting outstanding female university 
students in need of financial assistance to complete their higher education. It also aligns with the commitment to pioneering 
educational initiatives that contribute to achieving the sustainable development goals of the Bahraini citizen and realizing 
the economic and modernization vision of His Royal Highness Prince Salman bin Hamad Al Khalifa, the Crown Prince, 
Deputy Supreme Commander, and First Deputy Prime Minister, for the year 2030.

University Student Committee at Bahrain Charity 
Provides Scholarships27
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شــاركت جمعيــة البحريــن الخيريــة فــى معــرض الثريــا -والــذي 
نظمتــه المؤسســة البحرينيــة لريــادة الأعمــال- بفنــدق الريتــز 

كارلتــون، والــذي اســتمر لمــدة ثــاث ايــام .

Bahrain Charity participated in the Thurya Exhibition 
organized by the Bahraini Entrepreneurship 
Foundation at The Ritz-Carlton hotel, which lasted 
for three days.

البحرين الخيرية تشارك فى 
معرض الثريا للاناقة والجمال

Bahrain Charity 
Participates in Thurya 
Exhibition for Elegance 
and Beauty
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ــة الســنوية  ــا الرمضاني ــل 2023 الموافــق لـــ15 مــن رمضــان 1444هـــ احتفاليته ــر« الخميــس 6 أبري ــت الخي ــة »بي ــن الخيري ــة البحري أقامــت جمعي
)الغبقــة( وذلــك فــى بيــت الضيافــة لعائلــة كانــو الكــرام برعايــة الســيد فــوزي بــن أحمــد كانــو رئيــس جمعيــة البحريــن الخيريــة، وبالإضافــة إلــى 
إحيــاء العــادات البحرينيــة الأصيلــة فــي اللقــاء والتــزاور فــي شــهر رمضــان وقــد شــمل الحفــل علــى العديــد مــن الفقــرات الشــيقة وكذلــك تكريــم 

عــدد مــن الداعميــن للجمعيــة.

On Thursday, April 6, 2023, corresponding to the 15th of Ramadan 1444 AH, Bahrain Charity «House of Charity» held 
its annual Ramadan celebration (Ghabga) at the Kanoo family guesthouse under the patronage of Mr. Fawzi bin 
Ahmed Kanoo, the President of Bahrain Charity. In addition to preserving Bahrain›s authentic traditions of gathering 
and socializing during Ramadan, the event included honoring various captivating segments and recognizing several 
supporters of the association.

جمعية البحرين تقيم احتفاليتها الرمضانية السنوية

Bahrain Charity Hosts its Annual Ramadan Celebration

29
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أقامــت لجنــة العلاقــات العامــة والاعــام الخيــري بالجمعيــة 
القاهــا  المبــارك   رمضــان  شــهر  فضائــل  بعنــوان  محاضــرة 
فضيلــة الشــيخ صــاح يوســف الجــودر وذلــك بحضــور عــدد كبيــر 
ــل شــهر  ــاول فضائ ــذي تن ــة  ‬وال مــن الاســر المســجلة بالجمعي

رمضــان المبــارك فــى الاســام .

The Public Relations and Charitable Media Committee of the association organized a lecture titled «The Virtues of 
the Blessed Month of Ramadan.» The lecture was delivered by the honorable Sheikh Salah Yousif Al Joudar and was 
attended by a large number of families registered with the association. The lecture covered the virtues of the blessed 
month of Ramadan in Islam.

محاضرة  فضائل شهر 
رمضان المبارك

Lecture on the Virtues of the Blessed Month of Ramadan
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Bahrain Charity recently held a joyful ceremony to honor 
outstanding students from families supported by the 
association. The event took place at the association›s 
headquarters in the Mahooz area. As part of the association›s 
activities and initiatives to support its students, 40 students 
from various educational stages were honored during the 
ceremony.

Bahrain Charity Honors 
Outstanding Students

أقامــت جمعيــة البحريــن الخيريــة  موخــراً حفــا بهيجــاً لتكريــم الطلبــة 
ــك  ــة  ، وذل ــا الجمعي ــى ترعاه ــة الت ــر المتعفف ــاء الاس ــن أبن ــن م المتفوقي
فــي مقــر الجمعيــة بمنطقــة الماحــوز  ، وذلــك ضمــن الفعاليــات والأنشــطة 
التــي تقيمهــا الجمعيــة  دعمــا لأبنائهــا وبناتهــا الطلبــة والطالبــات وقــد تــم 

تكريــم 40 طالبــا وطالبــة فــى جميــع المراحــل  الدراســية.

البحرين الخيرية تكرم الطلبة 
31المتفوقين
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اقامــت جمعيــة البحريــن الخيريــة محاضــرة للاســر المتعففــة والمنتســبة لهــا 
تحــت عنــوان التغذيــة كعــاج القاءهــا المحاضــر الدكتــور جمــال خليــل الفــردان 
وبحضــور الدكتــور حســن ابراهيــم كمــال الاميــن العــام  والســيد حســين علــي 

ــة  ــذي للجمعي ــر التنفي ــاس المدي بوخم
ــد  ــي يعتم ــاة صح ــام حي ــاع نظ ــدء باتب ــة الب ــى اهمي ــر ال ــرق المحاض ــث تط حي

علــى التغذيــة الســليمة .

التغذية كعلاج محاضرة جمعية 
البحرين الخيرية لمنتسبيها

Bahrain Charity organized a lecture for underprivileged families affiliated with the association titled «Nutrition as a Treat-
ment.» The lecture was delivered by Dr. Jamal Khalil Al-Fardan and was attended by Dr. Hasan Ibrahim Kamal, the Sec-
retary-General, and Mr. Hussein Ali Bokhamas, the Executive Director of the association. The lecturer emphasized the 
importance of adopting a healthy lifestyle based on proper nutrition.

Nutrition as a Treatment - Lecture by Bahrain Charity
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ضمــن مشــاريعها الســنوية قامت الجمعيــة بتوزيعهــا علــى جميــع أبنــاء وبنــات 
المســتفيدين فــي جميــع المراحــل الدراســية التعليمية.  

نفذت جمعيــة البحريــن الخيريــة مشــروع الحقيبــة المدرســية للعــام الدراســي 
الماضــي ليســتفيد منــه العديــد مــن الطلبــة المحتاجيــن، وذلــك مــع بــدء 
ــة  ــك لتغطي ــى المــدارس للعــام الدراســي 2023م / 2024م، وذل العــودة إل
ــق المســؤولية  ــك مــن منطل ــاء الاســر المحتاجــة  وذل احتياجــات الدراســة لأبن
المجتمعيــة التــى تقــع علــى عاتــق الجمعيــة تجــاه الأســر المتعففــة وأبنائهــم 

ــع المراحــل الدراســية .  طــاب المــدارس بجمي

1050 حقيبة وزي مدرسي

As part of its annual projects, Bahrain Charity distributed 1050 
school bags and uniforms to all sons and daughters of the ben-
eficiaries in various educational stages. The association imple-
mented the school bag project for the previous academic year 
to benefit many needy students. This initiative aims to cover the 
educational needs of students from financially challenged fam-
ilies, reflecting the societal responsibility that the association 
holds towards these families and their school-going children for 
the academic year 2023/2024.

Distribution of 1050 School 
Bags and Uniforms

33
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الإصدارات الاعلامية المعززة للجمعية

تغطية الفعاليات

 Coverage of
Events

2015208

إصدار افلام خيرية

 Charity Films
Production

النشر فى 
الصحف

 Newspaper
Publications

تغطية الاذاعة 
والتلفزيون

 Radio and
 Television
Coverage
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Informational Publications Supporting Society

23645

المنشورات على 
الانستغرام

 Instagram
Publications

التغريدات

 Twitter
Updates

23615

المنشورات على 
الفيس بوك
 Facebook

Posts

منشور تسويقي

 Marketing
Publication
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أثر برامج الجمعية
على المستفدين والمجتمع

36
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The effect of Society programs on beneficiaries & the society

الأسر المتعففة

المطلقات والأرامل

العجزة

Prissy families

Divorcees and widows

Incapable

مستفيد
beneficiaries

beneficiaries

مطلقة
 Divorceeswidows

مستفيد

625

أرملة

218121

33
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برامج شهر رمضان المبارك وعيد الأضحى

إفطار صائم
 Ramadan

Fasting Break

مساعدات غذائية
 Food

Assistance

BHDBHD
7,615/-86,261.400
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Programs of the Holy Month of Ramadan & Eid Al-Adhaبرامج شهر رمضان المبارك وعيد الأضحى

BHDBHDBHD

كسوة
عيد الفطر

الأضاحيزكاة المال

Eid Clothing
Alms

)Cash Zakat(
 Eid Al-Adha

Projects

15,270/-13,610/-5,055/-
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البرامج والمشاريع القائمة وفقاً لإحتياجات المستفيدين

المساعدات المالية الدورية
Regular Financial Assistance

المساعدات الموسمية
Seasonal Assistance

 ترميم البيوت
Housing Restoration

BHD

BHD

BHD

59,520/-

10,335/-

1,500/-

40

2م
0

23
ة 

ــــ
طـــ

ش
 أن

- 
ـة

ــــ
يــ

ير
ــــ

خــ
 ال

ن
ــــ

يــ
ــر

حـــ
الب

ة 
يـــ

عــ
جم

40

2م
0

23
ة 

ــــ
طـــ

ش
 أن

- 
ـة

ــــ
يــ

ير
ــــ

خــ
 ال

ن
ــــ

يــ
ــر

حـــ
الب

ة 
يـــ

عــ
جم



Existing programs and projects to meet the need of 
beneficiaries

الحقيبة والزي المدرسي
Bag and school uniform

الأجهزة الكهربائية
Electrical Appliances

مساعدات العجزة
Aid for Incapable

BHD

BHD

BHD

14,456/-

8,485/-

3,915/-
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البرامج والمشاريع القائمة وفقاً لإحتياجات المستفيدين

مساعدت معيشية مقطوعة
Lamp sum Living Expenses

الوقف الخيري
Charitable Endowment

مساعدة زواج
Wedding Assistance

BHD

BHD

BHD

1,856/-

2,715/-

1,250/-
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Existing programs and projects to meet the need of 
beneficiaries

الحج والعمرة
Hajj and Umrah

مساعدات دراسية مقطوعة
 Lump sum educational

Assistance

مساعدات علاجية

معونة الشتاء

Medical Aid

Winter Aid

BHD

BHD

BHD

BHD

2,110/-

10,650/-

5,238/-

399,300/-
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الجمعية بالصحافة المحلية
44
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Society towards the local press
45
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الجمعية بالصحافة المحلية
46
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Sponsor

The Jalal Group or Mohammed Jalal & Sons W.L.L. (MJS) 
is a diversified conglomerate and one of the Middle 
East’s most trusted business names. Founded in 1947 
in the Kingdom of Bahrain by Mohammed Jalal, the 
company has evolved to become one of the leading 
family business names in the region
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National Bank of Bahrain
IBAN: BH15NBOB00000099071223
Bank Account No. 0099071223

 bahrain philanthropic

بنك البحرين الوطني
IBAN: BH15NBOB00000099071223

رقم الحساب:  0099071223

طرق التبرع للجمعية
MEANS OF DONATING FOR SOCIETY
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